
Entrevistem el nou president de l'agrupació · Recordem
que vam fer per festa major d'hivern · Escolta la cançó
del Jaume i la Constança, fan 40 anys!!! · Coneix els ori
ígens de l'agrupació · Participem en cavalcada de reis.

PUBLICACIÓ BIMESTRAL DE L'AGRUPACIÓ DE CULTURA POPULAR



Castellers de Castelldefels

@elsgrocs

Assajos:

Dimarts 19:0021:00

Divendres 21:0023:00

Ball de Gitanes

@gitanescastelldefels

Assaig:

dilluns de 19:00 a 20:00

Geganters de Castelldefels

@gegantscastelldefels

Assaig:

dijous de 19:00 a 20:30

Grup de foc de

Castelldefels

@diables_de_castelldefels_acpc

Ball de Panderetes

Assaig:

divendres de 19:00 a 20:00

Colla Jove de Bastoners

@collajovedebastoners

Assaig:

dimecres de 20:00 a 21:00

Ball de Cintes

Assaig:

divendres de 18:00 a 19:00

Ball de Picarols, Farcells i

Contes

@picarolsfarcellsicontes

Assaig:

dijous de 18:00 a 19:00

Ball de Bastons infantil

Assaig:

dimecres de 19:00 a 20:00

Tabalers de Castelldefels

@tabalerscastelldefels

Assajos:

divendres de 20:00 a

22:00

Ball de Gitanes infantil

Assaig:

divendres de 18:30 a 19:30

Grallers Toc de Vent

@grallers_tocdevent

Assajos:

Dimarts de 19:00 a 20:00

LES COLLES DE L'ACPC
HORARIS D'ASSAIG

SEGUEIX-NOSA
INSTAGRAM:
@REVISTAGARIGOTACPC

Trobaràs continguts únics, avançaments i
molt més!!!
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EL RACÓ

Jan: En Josele va ser
escollit president el
passat 10 de desembre,
en assemblea general de
l’ACPC.
JAN: Com i quan vas
entrar a l’Agrupació?
JOSELE: Farà ja vint
anys, el 2002. Hi vaig
entrar per a assajar la
Llegenda del Garigot.
Un any que finalment va
ploure, i no vam poder fer
l’actuació. Tot i així, vaig
poder estar en tots els
assajos, i vaig poder
veure com evolucionava
tot.
També diré que van venir
uns tres o quatre anys en
què no hi havia gaire
activitat a l’Agrupació, i
per tant no vaig ser una
persona molt activa en
aquesta primera etapa.
Però, vaja, la meva
primera incursió va ser el
2002.
JAN: Actualment, de
quines colles formes part
i de quines has format
part abans?
JOSELE: Vaig entrar fent
la Llegenda del Garigot.
Vaig començar amb
Diables, que era una cosa
que no es podia fer abans,
ja que vaig començar

directament amb Diables
adults, coses que ara ja
no es poden fer … Vaig
començar a portar el Gar
igot també. Vaig venir a
partir del 2006 i 2007 als
primers assajos de
Castells quan es van
tornar a fer. Vaig
començar una miqueta a
tocar el tabal, que ara ja
no toco. També vaig
començar a portar
Gegants, que segueixo
portantlos. He tastat
quasi tots els grups i
activitats d’aquesta
agrupació, traient els
balls. Només he ballat
gegants, perquè no se’m
dóna gens bé ballar.
JAN: Com vas decidir, fa
uns anys, entrar a la junta
i abans ser cap de colla de
Castells o formar part de
la tècnica?
JOSELE: A mi, fa anys,
una persona em va dir
que si el jovent no tirava
endavant això s’acabava.
Llavors, tot va començar
amb el tema de Castells,
que vam veure que el va
agafar gent que va fer
moltíssima feina, però
que li faltava alguna
coseta per a acabar de
motivar a la gent i per a

acabar de canviar una
miqueta el xip. I llavors
vaig intentar aconseguir
un equip tècnic adequat
per a aquesta situació, i
vam decidir presentar
nos. Per sort, i per treball,
va anar tot molt bé. I
llavors, a través d’això, es
va crear un ambient molt
bo i va entrar molta gent
jove, van entrar famílies. I
es va crear una qualitat,
que li diem ara als
Castells, molt bona. I
després, clar, quan dius …
Ho he fet tot, veus que no
és només Castells, si no
tota l’Agrupa. Una
persona que ha estat
ficada a tantes activitats
de l’Agrupació, veus que
l’Agrupació no la manen
els Castells. Sí que és el
grup més gran, però
poden anar molt bé els
Castells, i, per contra,
molt malament la resta.
Llavors, vam prendre la
decisió, jo personalment i
alguna persona més,
d’agafar les regnes de
l’Agrupació, ja que hi
havia gent que estava
molt cremada perquè
portava molts anys a la
junta. I intentar fer el que
vam fer amb Castells a

Per començar el nou any, que ve acompanyat de nova junta, us
portem al racó la primera entrevista de l'etapa de la revista.

Presentem en Josele, el nou president, que encapçalarà l'agrupació
durant dos anys. Podeu veure l'entrevista a traves de YouTube.
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ENTREVISTA AL
PRESIDENT

nivell de tota l’Agrupació
com aixecar tots els balls,
tots els grups, mirar
d’aconseguir una miqueta
més de socis. I que
segueixi i continuï
aquesta agrupació com
l’entitat més important
del poble.
JAN: Doncs passem, ara,
a parlar sobre el projecte
que compet a la nova
junta que estarà durant
dos anys. Primer de tot,
m’agradaria que ens
expliquessis, de forma
general, quins són els
trets principals del vostre
projecte.
JOSELE: A veure, com he
comentat abans, el
principal és crear una
agrupació més activa al
poble, que sigui més
vista, a tots els barris, a
tot el poble, a Catalunya
també, però sobretot al
poble. Que si hi ha alguna
cosa al poble, que hi hagi
alguna cosa de
l’Agrupació, que hi hagi
alguna cosa de cultura
popular. Això és el
principal, que se’ns vegi.
Després, tenir més socis.
Aconseguir ser
l’associació i l’entitat, que
ja ho som, però
aconseguirho amb més
capacitat, més gran del
poble; la que tingui més
poder a nivell de gent.
Poder dir que tenim tres
cents socis, que si passa

qualsevol cosa, són socis
que donen la cara per
l’Agrupació. Necessitem
socis de qualitat, com
diríem. Socis que vulguin
venir a assajar, que es
comprometin, que
estiguin a Festa Major,
que estiguin durant tot
l’any actius, que és una
cosa difícil però la
intenció és aconseguir
aquest suport dels socis.
Que no es vegin només a
la junta. El soci és molt
important en aquest
projecte. I després,
intentar mantenir i
superar una miqueta el
nivell de cada grup. Que
no hi hagi grups que
estiguin una miqueta
morts. Que cada grup
vulgui assajar perquè té
sortides durant l’any. Que
arribi la Festa Major i
sigui una data important
per a ells. I donar
importància al que estem
fent durant tot l’any. Que
la gent s’ho cregui, i que
la gent se n’adoni que
està fent una cosa molt
bonica i important per al
seu poble, i per a la
cultura en general.
JAN: Quines persones
t’acompanyen en aquest
projecte, i que també
formen part de la junta?
JOSELE: M’hagués
agradat que hi hagués
algú més, alguna persona
més, però al final només

hem pogut aconseguir
una junta de tres
persones. Esperem que,
durant aquests mesos, es
pugui augmentar a una
quarta persona, ja que
seria necessari per a fer
tots els projectes que
volem. Necessitem una
mica més de gent, de
voluntariat, per a
endreçar tot i que no ens
mengem tots els marrons
les mateixes persones.
Llavors, primer de tot, no
comptem amb l’anterior
presidenta, l’Eli, a qui des
d’aquí vull donarli les
gràcies per aquests deu
anys durant els quals s’ha
menjat un munt de coses
i … collons, que deu anys
aquí en un càrrec com
aquest, d’aquest estil, et
menja molt per dins. Així
que moltes gràcies.
Sí que comptem amb una
altra persona que ja hi
havia a la junta, que és la
Nuri, que segueix com a
tresorera. En el moment
que li vaig dir que volia
presentar un projecte, em
va dir que si jo volia ella
continuava amb mi, i s’ho
agraeixo moltíssim
perquè una cosa que
també és molt important
per a una agrupació que
mou tanta cosa i tants
diners és el tema
econòmic. I ella és una
tresorera de luxe perquè
es quedi en aquesta junta.
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I la persona que sí que és
nova i m’acompanya és
l’Adrià Moreno. És una
persona que no porta
tants anys a l’Agrupació,
però sí que és veritat que
a nivell de la tècnica de
Castells i a nivell personal
és una persona que pensa
molt com jo. I també té
moltes ganes de fer
moltes coses en aquest
poble, per a la cultura del
poble en general. I sé que,
des del minut u en què va
ser escollit, inclús abans,
ja ha estat treballant.
Portem cinc dies i ja està
fent moltes coses per a
intentar millorar tot això.
I com hem dit, molaria
tenir una quarta persona.
Ens falta el paper de
vicepresident, que és
molt important, ja que si a
alguna tasca no pot
arribar el president, o si
volem fer tantes coses,
que hi hagi una quarta
persona per no menjar
nos tanta feina tothom.
JAN: On us ficareu de
cap, ara mateix? Quin
serà el vostre primer
objectiu?
JOSELE: A veure, estem
acabant l’any. Ara, el
principal és quadrar bé el
calendari de l’any que ve.
Mirar que aquests petits
objectius, de què totes les
colles siguin actives
durant l’any es compleixi,
perquè no vull veure cap
colla que només surt tres
cops a l’any: Festa Major
d’estiu, Aplec de
Bruguers i Festa Major
d’hivern. Han de sortir
alguna vegada més. O
encara que sigui fent

assajos, o quan fem
mostres al poble i que
vulguin participar, o a
festes dels barris. Tot això
és el primer. Tota la junta
volem pensar que tota la
gent que està aquí sigui
activa i que vulgui fer
cosetes. Aleshores, un
cop que tinguem el
calendari de 2023 tancat,
hem de centrarnos en el
començament de l’any,
període en el qual tenim
la carrossa de Rei, que ja
s’està treballant en ella.
Després tindrem sortides
de gegants i de diables
infantils. Una mica de
relax, per dirho, i
comencem l’any a tope.
Aquests propers mesos,
no diré el que ja farem
directament perquè som
una junta molt nova, que
acabem de sortir, i encara
ens hem de recol·locar
una miqueta pel que fa
als projectes. Hem de
veure que és factible i
què no ho és. Som una
agrupació amb molts
grups. Fem el que fem, i
hem de valorar què ha de
servir per a tots els grups.
No pot servir per a un
únic grup, ni per a una
gent en particular, sinó
que tot el que fem
intentarem ferho per a
tota la gent de l’entitat per
això que he comentat
abans: la importància del
soci. Si algú de vosaltres
teniu alguna idea, o
alguna cosa a valorar o a
millorar, estarem allà a
dalt tots els divendres.
Intentarem estar moltes
tarde. Veniu, parleu amb
nosaltres, i ho valorem i

ho mirem, perquè entre
només tres persones no
es porta una agrupació.
S’ha de portar des de
cada soci, i això és una
cosa molt important, i a
valorar.
JAN: Doncs fins aquí
l’entrevista, moltes
gràcies Josele.
JOSELE: I si em deixes, el
que he comentat, animar
vos a què si teniu ganes
de participar a la junta o
en algun grup de l’entitat,
endavant. No només fa
faltar participar en un
grup. Jo sóc geganter i
puc anar a ballar si fa
falta. L’important és això,
que tothom ens
coneguem, valorar tota la
gent que som l’Agrupació,
i ara mateix som més de
doscents socis. I estic
segur que hi ha gent d’un
grup que no coneix a la
gent d’altres grups. I això
s’ha d’acabar. Hem de fer
alguna coseta més de
grup, de tota l’entitat,
però que no vinguin els
de sempre. Un dia, vull
seure’m aquí i que
vinguin aquestes dues
centes persones, dinant,
de festa, o fent alguna
activitat

Mira l'entrevista

https://ja.cat/entrevistajosele
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FESTA MAJOR
La Festa Major d´Hivern va tornar a

omplir els carrers de la nostra vila.

Els tabalers i el popular correfoc

donaven tret d’inici de la festa.

La xocolatada i l’exposició de gegants

que es van fer al local de l’ACPC van

donar a conèixer a la gent els nostres

gegants i capgrossos com un petit tast

del que arribaria poca estona després

amb l’arribada dels grallers i l’inici de la

cercavila de totes les colles de

l’Agrupació a la plaça de

l’església.

Les matinades pels carrers de

Castelldefels a càrrec dels grallers

anunciaven que el darrer dia de

Festa Major havia arribat.

El Seguici i la plantada de castells, que

es va haver de celebrar dins del

local pel temps insegur, van tancar

aquesta edició amb la satisfacció

d’haver portat de nou la

cultura popular del nostre país als

carrers del nostre estimat Castelldefels.

Correfoc (03/12/22)
Era el nostre segon correfoc, el primer a

la nostra ciutat.

Vàrem tenir un correfoc amb els

primers dies de fred d'hivern. Una mica

de nervis sí que en teníem, ja que la

nostra família i amics ens veurien per

primera vegada fent de diables.

Els tabalers ens van acompanyar i

vàrem ballar al seu compàs (ho fan molt

bé i se'ls nota que gaudeixen tocant).

El correfoc va transcórrer amb

normalitat, primer seria el torn dels

diables infantils amb "carretilles" de

xiulet i algunes de tro.

Tot seguit els diables adults

continuarien envaint els nostres carrers

d'espurnes i de soroll.

Es van fer algunes figures tot avançant

el correfoc, una a la plaça de la

caputxeta, un altre tot arribant a plaça

de l'ajuntament i finalment una de

conjunta amb les altres colles. Va ser un

gran espectacle i la gent hi va gaudir de

valent.

Finalment, ens vam reunir al local totes

les colles per gaudir del sopar que ens

havien preparat. Una gran nit.

Gràcies a tots els assistents per serhi

sense vosaltres no seria possible

continuar fent això que tant ens agrada.

Sempre FOC.

Jordi Llorens

Arnau i Xavi Baños
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LA CRÒNICA:
Cercavila (07/12/22)
El dia va començar com un dia de Festa

Major, es notava que era el primer dia,

un dia amb alegria, de sentiment i amb

moltes ganes de sortir al carrer a

divertirse i omplirlos gresca. (sobretot

jo, ja que volia estrenar el ball de cintes).

La cercavila va començar tard com

normalment passa. Malgrat això va anar

tot molt bé. Van sortir balls que feia molt

de temps que no sortien o que els

donaven per abandonats, però allà van

estar sortint. Aquesta Festa Major

d'estiu va ser diferent, ja que volíem fer

una festa grossa perquè l'Agrupació de

Cultura Popular de Castelldefels feia el

seu 40 aniversari.

Jo soc membre del ball de cintes, aquest

any tornat a ballar al carrer i recuperat

després d'uns quants anys sense sortir

ni ballar. El ball es va tornar a crear feia

uns mesos i amb cap integrant del grup

que estava abans, li vàrem posar molt

entusiasme i ganes per poder sortir a

Festa Major i ensenyar a la gent de nou

un ball més de l'Agrupació de Cultura

Popular de Castelldefels. Al principi de

la cercavila es notaven els nervis, però

després ja va anant fluint i tots els balls

varen sortir millor que a l'assaig.

Us animo a poder vindre a provar

activitats!

Matinades (08/12/22)
El passat 8 de desembre, com cada any,

els grallers i timbalers de Toc de Vent,

acompanyats de l'Escola de Grallers de

Sitges i els Grallers Maricel de Sitges,

vam sortir al carrer per despertar al

veïnat de Castelldefels. A les 8 del matí

sortien dos grups de músics de la plaça

de l'església tocant el tradicional toc de

matinades pels carrers de la ciutat. Els

dos grups, que seguien recorreguts

diferents, van anar despertant i animant

a tots els veïns de Castelldefels

recordantlos que era festa major.

Durant el recorregut, va haverhi

diferents pauses al davant de les cases

d'alguns veïns que s'havien ofert a

col·laborar en les matinades. A canvi de

portarli la música de la gralla i timbal al

seu carrer, els veïns oferien als músics

un petit esmorzar. Els dos recorreguts

van acabar en l'Agrupació de Cultura

Popular de Castelldefels, lloc on els

músics i els seus acompanyants van

acabar d'esmorzar i prepararse per

continuar amb el que restava de festa

major. Finalment, des de Toc de Vent

ens agradaria agrair a totes aquelles

persones que van col·laborar en les

matinades posant una parada i així com

a totes aquelles persones que ens van

acompanyar durant el trajecte. Us

animo a poder vindre a provar

activitats!Brugués Vidal Grallers Toc de Vent
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Diada Castellera (08/12/22)
El dijous 8 a la tarda vam celebrar la

diada castellera, no va ser on volíem,

estava plovent i vam haver d'actuar al

local.

Malgrat això la diada va començar

puntual i vam sortir de 4 de 7, amb bona

solvència, el vam descarregar per 3r cop

a la temporada.

Tot seguit vam atacar el 3 de 7, però no

vam tenir èxit. Vam desmuntarlo a

l'entrada de dosos.

A tercera ronda vam tirar el 5 de 6, amb

moltes rotacions, vam completarlo

sense impediments.

Després vam tornar al 3 de 7, tenint la

mateixa sort. Finalment, vam acabar els

castells amb un 2 de 6, com el del dia

abans.

A la ronda de pilars vam fer 2 pilars de

4. A continuació la canalla va fer el seu

super pilar de 4 amb folre de canalla,

moltes felicitats!

Només queda donar les gràcies a tots i

totes per aquesta gran temporada!

Seguici (08/12/22)
El dia 8 de desembre de 2022, després

de gaudir de les Matinades, el ball de

Picarols, farcells i contes va ofrenar a la

mare de Déu de la Salut un ram de flors,

per primera vegada d'ençà que va ser

recuperat l'any 2019.

Després de sortir, ballant, de l'església

vam continuar dansant durant tot el

seguici. Vam gaudir molt de la festa, tant

el dijous com el dimecres. Fins i tot vam

tenir oportunitat d'estrenar noves

coreografies.

Esperem que us ho passéssiu d'allò més

bé a festa major i us animem a venir a

ballar Picarols, Farcells i Contes.

FESTA MAJOR

Castellers de
Castelldefels

Silvia Oliva



CONEIX
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CASTELLERS DE
CASTELLDEFELS

GEGANTERS DE
CASTELLDEFELS

GRALLERS TOC DE
VENT



L'AGRUPACIÓ

BALL DE BASTONS

BALL DE GITANES

BALL DE CINTES

BALL DE PICAROLS,

BALL DE
PANDERETES
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CANÇONER

Encetem un nou any, que com ja sabeu,

és l'any del 40è aniversari del Jaume i la

Constança i per començar amb bon peu,

portem al cançoner la seva cançó:

Amb música anònima i lletra de Joan

López, la cançó del Jaume i la

Constança va sorgir a partir d'una

melodia que va escoltar en Paco López i

que va agradar a ambdós germans. En

Paco va adaptar la partitura mentre que

en Joan va escriureli una lletra.

Aquesta fa referència a l'antiga realitat

dels gegants que durant els primers

anys passaven gran part de l'any al

castell de Castelldefels i només sortien

en contades ocasions com ara per festa

major o l'aplec de Bruguers.

Així doncs, només ens queda desitjar

un molt bon aniversari al Jaume, a la

Constança i a tots els geganters que els

portin o els hagin portat.

Ara ballen els gegants
Són en Jaume i la Constança

Ara ballen els gegants
Ara mateix comencen a ballar.

Ballen perquè estan contents
Giravolten d’alegria

Perquè els han tret del castell
I els han posat entremig de la

gent.

Ara ballen els gegants
Són en Jaume i la Constança

Ara ballen els gegants
Ara mateix acaben de ballar.

LA CANÇÓ DELJAUME I LA CONSTANÇA

Escolta la Cançó!

Jan Molero i Oliva

https://ja.cat/MusicaRGiG
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LA HISTÒRIA DE L'ACPC
La creació de l’ACPC: Els

primers passos (1979

1982)

La primera idea de

l'agrupació va sorgir cap a

la tardor del 79, quan en

Joan Manetas i en Paco

López es van trobar a

Valls. En Joan va

proposarli fer "quelcom"

a Castelldefels, però en

Paco, que tocava amb

l'Escola de Grallers de

Sitges, no ho va veure

clar.

Tot això la idea va anar

madurant, i tal com

explica ara en Paco, van

fer una primera reunió a

principis del 81 a l'AVV de

Vistalegre. Van participar

Joan Manetas, Rossend

Vives, Francesc Nicolau i

ell mateix.

Les primeres trobades

van començar a l'estiu del

mateix any, a l'antiga

pista poliesportiva

Margarida Xirgu (actual

biblioteca RFJ). Fins i tot

van haver de fer un forat

al sostre perquè la canalla

pogués coronar els

primers pilars i castells.

Van començar portant a

familiars i amics i amb el

boca a boca van fer

arribar la notícia arreu.

Es trobaven cada

divendres, i cada vegada

eren més. Llavors en

Paco López va iniciar

l'escola de grallers de

Castelldefels.

Ja l'any 1982 els castellers

van fer les primeres

sortides, van ser més

aviat informals, sense

camises. Van actuar a un

acte a l'antiga escola

Vistalegre (actualment

centre cívic) i a cal

Ganxo.

Ara si, tocava presentar

l'agrupació al poble...

Jan Molero i Oliva
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D'ARREU
Partint de la nostra

estimada ACPC, aquí

descobrirem

manifestacions culturals

equiparables i d'altres

curiositats d'arreu.

Viatjarem per totes

bandes i ho farem sense

visat, passaport, diners,

raspall o protector solar.

Sí que durem amb

nosaltres, però, quelcom

imprescindible:

curiositat! Si s'escau,

cadascú ampliarà amb

buscadors allò que més

l'encurioseixi.

No voldria oblidar

remarcar, en la primera

entrega d'aquesta secció,

que la nostra cultura

popular, la catalana, és

precisament, primer,

practicada i enriquida des

dels inicis per gent

d'arreu. I, segon, que

ningú dubti que la nostra,

és una manifestació

sociocultural que juga a la

primera divisió mundial.

Ara sí, sortim!

EUSKADI
Comencem amb un veí

estimat: el País Basc. A

Euskadi li agrada molt

ballar. Trobem, de base,

un conjunt de nou danses

tradicionals que es

desenvolupen al son del

txistu i l'atabal. Les més

típiques són el Fandango

i els Mutxikos.

L'Aurresku, t'homenatgi o

et doni la benvinguda, és

sens dubte la més

coneguda i solemne.

Tradició, Parla,

Gastronomia, tossuderia,

Orografia... i la voluntat

de ser, han permès a

aquest poble orgullós,

romandre fins al segle

XXI. Per molts anys de

compartirnos!

(https://turismo.euskadi)

PASSATEMPS
N'hi ha de molts colors i t'envolten moltes vegades, fins i tot pots
posarte varies. Què és? _____

Tots les hauríem de portar... però acabem amb els peus destrossats.
Què són? ___________

Soc més baixet que els meus amics, però molt més gran que tu.
T'observo quan assages i sé quan l'has pifiada.
Qui soc? __ _____

Miki Renard
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CALENDARI
FEBRER 2023

Dissabte 18  Rua de Carnaval

Dimecres 22  Enterrament del Rei Carnestoltes

MARÇ 2023

Diumenge 5  CALÇOTADA ACPC

ABRIL 2023

Diumenge 16  Diada castellera al local

Dissabte 22  Diada castellera a Mollet

Diumenge 23  Diada castellera a Vilafranca
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La cavalcada de Reis ja és
de per si un
esdeveniment molt
important tant per als
més
menuts com per als més
grandets. És la nit més
màgica de l'any. És la nit
en què veure les cares
dels nostres infants ens
omple més que mai. La
cavalcada d'enguany,
però, era molt especial.
Es
tractava de la primera
cavalcada "com Déu
mana" des que l'aparició
de la Covid ens va
trastocar
totes les nostres
tradicions.

Per a nosaltres també era
una ocasió molt especial.
Moltes de les famílies que
vàrem
integrar la desfilada ho
fèiem per primer cop.
Tant els adults com les
criatures vàrem
participar
activament en la
decoració de la carrossa.
Van ser uns dies de molta
feina i alguns nervis.
Al començament,

semblava gairebé
impossible aconseguir
decorar el camió i
convertirlo en un
menjador. No sabíem ni
per on començar. Però de
mica en mica, i gràcies al
compromís i entusiasme
de totes les participants
les idees que havien
sorgit en un principi
anaven prenent forma i
vam
aconseguir l'objectiu:
guarnir el carruatge.

El dia assenyalat va ser
tot un èxit. Els dotze
petits integrants de la
comitiva ja estaven
preparats per a gaudir
d'una cavalcada que, per
a ells, també era molt
especial: formaven part
de
la comitiva reial! Van
xalar d'allò més llançant
els caramels i saludant
tothom. De fet, va ser una

experiència molt
gratificant tant pels xics
com pels grans, ja que,
tan bon punt va haver
acabat tot,
ja ens estàvem
organitzant per a
començar a preparar la
cavalcada de l'any vinent.

Finalment, i a títol
personal (tot i que crec
que puc parlar en nom de
totes les famílies),
voldria ressaltar i agrair
l'acollida, la implicació i
l'ajut que els membres
més veterans de
l'Agrupació han brindat
als membres més novells.
Han aconseguit que
tothom se sentís partícip
de
la cavalcada i han
propiciat que tant els que
estàvem sobre la carrossa
com els que anaven
caminanthi al costat
hàgim pogut fruir d'una
festa tan especial i
màgica com aquesta.

CAVALCADA DELS
REIS D'ORIENT

Montserrat
Solanelles i Martí
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EL RACÓ: L'OPINIÓ

Fa 40 anys que un grup de persones del poble, veient

el que es feia pels voltants, van voler anar més enllà i

van decidir que Castelldefels tindria una representació

de cultura popular i és així com va néixer el 1982,

l'Agrupació de Cultura Popular de Castelldefels, una

colla de colles, gairebé única a Catalunya.

Però no us penseu que els va ser fàcil, al poble no n'hi

havia gaire de res. Primer van ser els Castellers i el

Ball de Gitanes, l'any següent van ser els Gegants, els

Diables, i el Ball de Pagès i els següents anys va venir

el drac GariGot i més Balls Populars i el poble es va

anar fent gran i l'agrupació també. Les persones van

anar i venint, i els balls es van anar fent i desfent, un

munt d'històries i d'aventures, però sempre amb la

cultura popular.

A mesura que l’entitat creixia va anar canviat de seu

fins a arribar a l’actual, un lloc on poder assajar, on

poder fer caliu, fer família. I és que l'Agrupació sempre

s'ha nodrit de la força i l’empenta de la gent,

l'agrupació no és res sense la gent.

I és per les persones que un dia ho van somiar i els

centenars que, amb el seu esforç, les seves idees, el

seu anar i venir, van ajudar i ajuden, abans i avui quan

construir el que és avui l'agrupació. Per tot això l’hem

d’estimar i conservar.

ESTIMAR L'AGRUPACIÓ

Elisabet Sebastià
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Torna el Carnaval!!!
Com ja és habitual,
participarem dissabte 18 a la
rua amb els AGRUPAJOCS i
dimecres 22, els diables, a la
crema del rei Carnestoltes.

Us hi esperem!

Recordeu que
dissabte 11 tenim
assemblea general

ordinària

Ei! En Paco López, un dels
fundadors de l'ACPC, ha sigut
nominat al Premi Especial
Ciutat de Castelldefels per la
seva contribució a la cultura
popular a la ciutat. Podeu
votarlo a través del web de
l'ajuntament.

https://participa311-participacastelldefels.diba.cat/
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